

Faculty of Management, Economics and Social Sciences

Post-Doctoral Researcher (f/m/d)

Institute of Sociology and Social Psychology (ISS)

The University of Cologne is one of the largest and most research-intensive universities in Germany, offering a wide range of subjects. With its six faculties and its interfaculty centres, it offers a broad spectrum of scientific disciplines and internationally outstanding profile areas, supported by the administration with its services.

The Institute for Sociology and Social Psychology (ISS) at the Faculty of Economics and Social Sciences at the University of Cologne is one of the largest and best-known social science institutes in Germany. Today, more than 100 academic and non-academic staff members belong to the ISS. As the first sociological research institute in Germany, the institute began its activities in 1919 as the „Research Institute for Social Sciences“ and has since gained an excellent reputation due to its tradition of theory-led quantitative social research („Cologne School“). Our courses are internationally oriented and offer a broad spectrum of topics and opportunities for specialization.

YOUR TASKS

- » teaching (4 hours/semester) in study programs of the department (in English and German)
- » research in social inequality, demography, life course research, sociology of education or family sociology
- » carry out independent empirical research using longitudinal data (e.g. pairfam, SOEP)
- » present at international conferences
- » publish in international journals

YOUR PROFILE

- » a PhD in Sociology or Social Sciences
- » strong research interests in social inequality, demography, life course research, sociology of education or family sociology
- » a strong background in empirical methods and quantitative
- » analyses of large scale data (experience with R or Stata is highly welcome)
- » excellent written and verbal communication skills in English
- » a high ability to work in a team as well as a structured, analytical and independent way of working

WE OFFER YOU

- » a diverse and fair working environment
- » support in reconciling work and family life
- » flexible working time models
- » extensive advanced training opportunities
- » occupational health management offers
- » local transport ticket at a discount for UoC employees

The position is available from now on a full-time basis. It is limited to the 30.09.2022, an extension is being sought. If the applicant meets the relevant wage requirements and personal qualifications, the salary is based on remuneration group 13 TV-L of the pay scale for the German public sector.

The University of Cologne promotes equal opportunities and diversity in its employment relations. Women are expressly encouraged to apply and given priority in accordance with the Equal Opportunities Act of North Rhine-Westphalia (Landesgleichstellungsgesetz – LGG NRW). We expressly welcome applications from individuals with severe disabilities or people of equivalent status. Severely disabled applicants of equal merit and qualifications will be given priority.

If you are interested in this position, please submit a CV including a list of publications and a short project proposal (2-3 pages) by email (in one pdf-file) with the reference number Wiss1911-12 to sekretariat.sozioologie@wiso.uni-koeln.de. The application deadline is 09.06.2020.

For further questions please contact:

Prof. Dr. Karsten Hank (hank@wiso.uni-koeln.de) or
Prof. Dr. Marita Jacob (jacob@wiso.uni-koeln.de).

Wirtschafts- und Sozialwissenschaftliche Fakultät

Wissenschaftliche/r Mitarbeiter/in (w/m/d)

am Institut für Soziologie und Sozialpsychologie

Die Universität zu Köln ist eine der größten und forschungsstärksten Hochschulen Deutschlands mit einem vielfältigen Fächerangebot. Sie bietet mit ihren sechs Fakultäten und ihren interfakultären Zentren ein breites Spektrum wissenschaftlicher Disziplinen und international herausragender Profildbereiche, die die Verwaltung mit ihrer Dienstleistung unterstützt.

Das Institut für Soziologie und Sozialpsychologie (ISS) an der Wirtschafts- und Sozialwissenschaftlichen Fakultät der Universität zu Köln gehört zu den größten und bekanntesten sozialwissenschaftlichen Instituten in Deutschland. Mehr als 100 akademische und nicht-akademische Mitarbeiterinnen und Mitarbeiter gehören heute dem ISS an. Als erstes soziologisches Forschungsinstitut Deutschlands nahm das Institut 1919 als „Forschungsinstitut für Sozialwissenschaften“ seine Tätigkeit auf und hat sich seither aufgrund seiner Tradition einer theoriegeleiteten quantitativen Sozialforschung („Kölner Schule“) einen exzellenten Ruf erworben. Unsere Studiengänge sind international ausgerichtet und bieten ein breites Spektrum an Themen und Möglichkeiten der Spezialisierung“

IHRE AUFGABEN

- » Lehre (4 Semesterwochenstunden) in den durch das ISS mitgetragenen Studiengängen der WiSo-Fakultät
- » Eigenständige Entwicklung von Forschungsfragen in den Bereichen soziale Ungleichheit, Demographie, Lebensverlaufsforschung, Bildungs- oder Familiensoziologie
- » Präsentation von Forschungsergebnissen auf internationalen Konferenzen
- » Publikation von Forschungsergebnissen in einschlägigen internationalen Zeitschriften

IHR PROFIL

- » sehr gute Promotion in Soziologie/Sozialwissenschaften;
- » ausgeprägtes Interesse an sozialer Ungleichheit, Lebensverlaufsforschung sowie bildungs- oder familiensoziologischen Fragestellungen;
- » sehr gute Kenntnisse der empirischen Sozialwissenschaften und Erfahrungen im Umgang mit (Längsschnitt-)Daten und Statistik-Software;
- » sehr gute Englischkenntnisse;
- » Freude am Forschen und Arbeiten im Team

WIR BIETEN IHNEN

- » Ein vielfältiges und chancengerechtes Arbeitsumfeld
- » Unterstützung bei der Vereinbarkeit von Beruf und Familie
- » Flexible Arbeitszeitmodelle, teilbare Vollzeitstellen
- » Umfangreiches Weiterbildungsangebot
- » Angebote im Rahmen des Betrieblichen Gesundheitsmanagements
- » Teilnahme am Großkundenticket der KVB

Die Stelle ist ab sofort in Vollzeit zu besetzen. Sie ist bis zum 30.09.2022 befristet, eine darüber hinausgehende Verlängerung wird angestrebt. Sofern die entsprechenden tariflichen und persönlichen Voraussetzungen vorliegen, richtet sich die Vergütung nach der Entgeltgruppe 13 TV-L.

Die Universität zu Köln fördert auch in ihren Beschäftigungsverhältnissen Chancengerechtigkeit und Vielfalt. Frauen werden ausdrücklich zur Bewerbung eingeladen und nach Maßgabe des LGG NRW bevorzugt berücksichtigt. Bewerbungen von Menschen mit Schwerbehinderung und ihnen Gleichgestellte sind herzlich willkommen. Sie werden bei entsprechender Eignung bevorzugt berücksichtigt.

Bitte senden Sie Ihre aussagekräftige Bewerbung bestehend aus CV inklusive Publikationen, Zeugnissen sowie ein kurzes Research Proposal im Umfang von 1-2 Seiten ausschließlich per E-Mail (zusammengefasst in einer pdf-Datei) unter der Kennziffer Wiss1911-12 an sekretariat.sociologie@wiso.uni-koeln.de. Die Bewerbungsfrist endet am 09.06.2020.

Für weitere Auskünfte stehen Ihnen Herr Prof. Hank (hank@wiso.uni-koeln.de) sowie Frau Prof. Jacob (jacob@wiso.uni-koeln.de) zur Verfügung.